
PROTOKÓŁ 
z XIII sesji Rady Gminy Biała Podlaska odbytej w dniu 21 stycznia 2020 roku 

w szkole podstawowej w Ciciborze Dużym  

 

Godzina rozpoczęcia: 11
00 

               godzina zakończenia: 13
00

  

Obradom przewodniczył Dariusz Plażuk – Przewodniczący Rady Gminy. 

Protokolant: Krzysztof Kempka - pracownik Urzędu Gminy.  

Radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik do protokołu.  

Osoby uczestniczące w sesji:  

1. Wiesław Panasiuk - Wójt Gminy 

2. Adam Olesiejuk – Zastępca Wójta Gminy  

3. Grażyna Majewska – Sekretarz Gminy 

4. Krzysztof Radzikowski – Skarbnik Gminy 

5. Agnieszka Borodijuk  – Dyrektor GOK 

6. Marlena Makaruk – kierownik GOPS 

7. Konrad Gąsiorowski – Dyrektor Biura ds. pozyskiwania funduszy i promocji gminy 

8. Renata Krokos – Kierownik referatu podatków i opłat 

9. Krzysztof Derlukiewicz – Kierownik referatu inwestycji i drogownictwa 

10. Krzysztof Kempka – pracownik referatu rolnego, geodezji, ochrony środowiska, gospodarki 

przestrzennej i utrzymania czystości w gminie  

11. Janusz Hodun – Prezes GZK Sp. z o.o. 

12. Piotr Kociubiński – radca prawny  

13. Czesław Pikacz – inspektor zarządzania kryzysowego  

14. Henryk Gmitruczuk – Dyrektor Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w 

Białej Podlaskie 

15. Arkadiusz Maksymiuk – radny Powiatu Bialskiego 

16. Media lokalne 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Omówienie Rządowego projektu planu przeciwdziałania skutkom suszy STOP SUSZY. 

5. Omówienie nowych zasad odbioru odpadów komunalnych od 1 stycznia 2020 r. 

6. Zapoznanie sołtysów z uchwałą budżetową na rok 2020. 

7. Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami. 



8. Informacja o sposobie załatwienia interpelacji radnych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: 

 

9.1. „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Biała Podlaska”; 

9.2. szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia, 

mieszkaniach chronionych, noclegowniach, schroniskach dla osób bezdomnych oraz 

schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi; 

9.3. ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego członkom Ochotniczych Straży Pożarnych 

z terenu Gminy Biała Podlaska; 

9.4. wyrażenia zgody na udzielenie Niepublicznej Szkole Podstawowej w Dokudowie 

prowadzonej przez Stowarzyszenie Społeczno-Oświatowe „Nasza Szkoła” dotacji 

w wyższej wysokości i ustalenia okresu udzielenia tej dotacji. 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Zamknięcie obrad. 

TREŚĆ PROTOKOŁU  

 Ad. 1 

Dariusz Plażuk – Przewodniczący Rady Gminy otworzył XIII sesję Rady Gminy Biała 

Podlaska, przywitał radnych, Wójta Gminy wraz z kierownictwem oraz gości przybyłych na sesję. 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że w obradach bierze udział 14 radnych, co 

stanowi wymagane quorum. 

Ad. 2 

Przewodniczący stwierdził, że wszyscy otrzymali w zaproszenie na XIII sesję wraz 

z porządkiem obrad i projektami uchwał. Zapytał, czy do tak zaproponowanego porządku obrad ktoś 
chce wnieść uwagi lub propozycje. 

Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący zatwierdził porządek obrad w brzmieniu, w 

jakim został wysłany Radnym. 

Ad. 3 

Przewodniczący stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został wyłożony do wglądu w 

biurze rady oraz opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy w Białej 

Podlaskiej. Dodał, że nie wpłynęły żadne uwagi i wnioski, w związku z czym zostaje on przyjęty w 

przedstawionym brzmieniu.  

 

Ad. 4 

Henryk Gmitruczuk – Dyrektor Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w 

Białej Podlaskiej scharakteryzował szczegółowo program Stop Suszy. Omówił możliwości 



powiększenia dyspozycyjnych zasobów wodnych, przedstawił ocenę stanu dyspozycyjnych zasobów 

wodnych w gminie oraz cele w zakresie ich powiększania. Poinformował o propozycjach zmian w 

zakresie korzystania z zasobów wodnych oraz zmianach naturalnej i sztucznej retencji. Omówił 

działania służące przeciwdziałaniu skutkom suszy. 

Wywiązała się dyskusja na temat suszy i zmian klimatu. Głos zabrał radny Stefan Śledź 
zapytał, dlaczego nie ma w prasie informacji nt tego programu,  dlaczego przez 2 lata nie były 

piętrzone wody, co spowodowało pustynnienie gleb oraz ile pracowników przedsiębiorstwa ma 

wykształcenie melioracyjne. Pan Gmitruczuk odniósł się do tych pytań – zaznaczył, że były 

emitowane filmy reklamowe w TV, a osoby zainteresowane mogą zapoznać się z planem na stronie 

internetowej Wód Polskich. Piętrzenia wody miały miejsce, ale nie na rzece Krznie, ponieważ nie 

było takich zgłoszeń. Co zaś tyczy się kompetencji pracowników – wykształcenie melioracyjne nie 

jest wymagane na wszystkie stanowiska pracy. Zaznaczył, że nie ma też obowiązku zatrudniania 

zastępcy dyrektora, ponieważ nie ma potrzeby ustanawiania tego stanowiska, lepiej byłoby zatrudnić 
jednego czy dwóch pracowników merytorycznych. 

Radny Marcin Onisiewicz zauważył, że rzeka Krzna w sezonie letnim wysycha i brak 

koszenia nie zrekompensuje budowy jazów. Dodał, że blokując jaz w Czosnówce nie nawodni się łąk 

i pól, ale zaleje się Białą Podlaskę. Zapytał również czy kopalnie głębinowa powstałe na terenie 

gminy mają wpływ na stan wód gruntowych, bo w Jaźwianch i Porosiukach wysychają studnie 

głębinowe i mieszkańcy mają kłopoty związane z deficytem wody. 

Wywiązała się dyskusja na temat budowy jazów w Porosiukach i inwestycjach czynionych 

przez Wody Polskie.  

Radny Powiatu Bialskiego – Pan Arkadiusz Maksymiuk zapytał kto jest odpowiedzialny za 

nadzór i obsługę jazów i do kogo można zgłosić uszkodzenia jazu. 

Pan Henryk Gmitruczuk wyjaśnił, że wszelkie pytania można kierować do sekretariatu, ale 

odpowiedzialny za te kwestie jest Nadzór Wodny, i tam również można się zwrócić z zapytaniem. 

 
Ad.5 

Pan Krzysztof Kempka omówił nowe zasady segregacji odpadów komunalnych, wyjaśnił 

przyczyny zmiany dotychczasowego systemu. Przedstawił zebranym nową sytuację prawną, do 

której należy dostosować gminny system gospodarki odpadami. Szczegółowo przedstawił zasady 

segregacji i wymagania z tym związane. Poinformował o złożonym wniosku na odbiór folii 

z gospodarstw rolnych. 

Głos zabrał prezes GZK Janusz Hodun. Odniósł się do słów poprzednika, dodał, że jest okres 

przejściowy na dostosowanie kolorów pojemników i worków na śmieci. Poinformował o działaniach 

podjętych w związku z zamówieniem i zakupem worków i pojemników. Wywiązała się krótka 

dyskusja na temat kolorów pojemników. 

Radny Mariusz Maksymiuk zgłosił prezesowi GZK, że zniknął pojemnik na śmieci na 

przystanku przy drodze powiatowej przy Dworku Jolanta w Czosnówce.  

Ad. 6 

Głos zabrał Skarbnik Gminy – Pan Krzysztof Radzikowski. Poinformował, że Rada Gminy 

dnia 18 grudnia podjęła uchwałę w sprawie budżetu gminy na 2020. Szczegółowo przedstawił 



zaplanowane dochody i wydatki gminy. Omówił załączniki, szczególnie skupił się na największych 

pozycjach w budżecie oraz na inwestycjach. 

Ad. 7 

Wójt Gminy Pan Wiesław Panasiuk wypowiedź zaczął od złożenia życzeń wszystkim 

babciom i dziadkom. Następnie poinformował zebranych o działaniach, ustaleniach i odbytych 

spotkaniach. Omówił: spotkania opłatkowe, posiedzenie Zarządu OSP, spotkanie z biskupem 

siedleckim, coroczną imprezę „Dobre, bo bialskie”, uroczystości związane ze zmianą komendanta 

Policji, odniósł się do wniosków suszowych, planowanej budowy dużych ferm trzody chlewnej i 

kurników, poinformował o konsultacjach społecznych z geodetami w sprawie ewidencji gruntów i 

pomiarów budynków, zabrał głos również w sprawie inwestycji, działalności KGW, i in. 

Ad. 8 

Wobec braku interpelacji Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 9.1 

Projekt uchwały przedstawił Krzysztof Kempka – zaznaczył, że Nadzór Wojewody 

zakwestionował niektóre zapisy uchwalonego wcześniej regulaminu utrzymania czystości i porządku 

w gminie. Przedstawił zausterkowane fragmenty i poprosił o wprowadzenie zaproponowanych przez 

organ nadzoru zmian, zaznaczył, że są to raczej kosmetyczne zmiany. Poprosił o wprowadzenie 

autopoprawki w §4 polegającej na korekcie brzmienia zapisu o terminie wejścia w życie uchwały. 

Wobec braku uwag Krzysztof Kempka przedstawił, a następnie Przewodniczący poddał pod 

głosowanie projekt uchwały Nr XIII/104/2020 w sprawie „Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie gminy Biała Podlaska”: 

 

„za”      14   słownie:  czternaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 9.2 

Pani Marlena Makaruk – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła 

projekt uchwały. Poinformowała, że również tą uchwałę należy poprawić, ponieważ Nadzór 

Wojewody wszczął postępowanie w sprawie jej unieważnienia ze względu na błędy w 2 paragrafach. 

Przedstawiła zarzuty prawników Urzędu Wojewódzkiego, zaproponowała zmiany w zapisach 

uchwały i poprosiła o podjęcie uchwały.  

Wobec braku uwag Przewodniczący przedstawił, a następnie poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Nr XIII/105/2020 w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia, mieszkaniach chronionych, noclegowniach, schroniskach dla osób bezdomnych 

oraz schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi: 

 



„za”      14   słownie:  czternaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 9.3 

Projekt uchwały omówił Pan Czesław Pikacz – inspektor zarządzania kryzysowego w UG. 

Poinformował, że obrona przeciwpożarowa należy do zadań własnych gminy i od 10 lat nie było 

podwyżek stawek za akcje ratowniczo-gaśnicze. Zaproponował podwyżkę ekwiwalentu za udział w 

działaniu ratowniczym z 10 zł do 15 zł, natomiast za udział w szkoleniach zaproponował utrzymanie 

stawki w wysokości 5 zł, zgodnie z ustaleniami Zarządu Oddziału Gminnego Związku OSP w Białej 

Podlaskiej z dnia 16 listopada 2019 r. Poinformował o innych decyzjach, które zapadły na 

posiedzeniu, odnośnie działania ochotniczych straży pożarnych. 

Wobec braku uwag Przewodniczący przedstawił, a następnie poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Nr XIII/106/2020 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego członkom 

Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Biała Podlaska: 

 

„za”      14   słownie:  czternaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 9.4 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy – Pan Krzysztof Radzikowski. Poinformował, 

że Stowarzyszenie Społeczno-Oświatowe „Nasza Szkoła” prowadzące szkołę podstawową w 

Dokudowie zwróciło się o zwiększenie dotacji do 114%. Zaznaczył, że zgodnie z ustawą o 

finansowaniu działań oświatowych, dla niepublicznych szkół realizujących obowiązek szkolny 

przysługuje dotacja na 1 ucznia z budżetu jednostki samorządu terytorialnego w wysokości równej 

kwocie przewidzianej na takiego ucznia w części oświatowej subwencji ogólnej. Dodał, że rada 

gminy, która jest organem stanowiącym może zwiększyć taką dotację. Dodał, że Komisja Oświaty 

wyraziła pozytywną opinię na temat podwyższenia kwoty dotacji. 

Wobec braku uwag Przewodniczący przedstawił, a następnie poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Nr XIII/107/2020 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Niepublicznej Szkole 

Podstawowej w Dokudowie prowadzonej przez Stowarzyszenie Społeczno-Oświatowe „Nasza 

Szkoła” dotacji w wyższej wysokości i ustalenia okresu udzielenia tej dotacji: 

 

„za”      14   słownie:  czternaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 



Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 10 

Brak interpelacji i zapytań. 

Ad. 11 

Wójt Gminy zaprosił zebranych na koncert noworoczny zespołu „Zorza”. 

Radny Powiatu Bialskiego - Arkadiusz Maksymiuk w imieniu własnym i społeczności 

Dokudowa za zwiększenie dotacji. Przypomniał o potrzebie inwestycji polegających na budowie 

ścieżki rowerowej w Czosnówce oraz remoncie drogi (ul. Topolowa), która nie spełnia parametrów 

drogi, i która jest rozjeżdżana przez ciężki sprzęt. 

Ad. 12 

Wobec braku dalszych uwag i wniosków oraz w związku z wyczerpaniem porządku 

posiedzenia Przewodniczący podziękował wszystkim za udział po czym zamknął XIII sesję Rady 

Gminy Biała Podlaska VIII kadencji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

............................................................... 
   (podpis protokolanta)  

 

Załączniki:  

1. Lista obecności.  

2. Podjęte uchwały.  

 

............................................................ 
(podpis Przewodniczącego) 

 


